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Эскадренный броненосец

1:700

Водоизмещение:  11 500 т.
Длина наибольшая:  114,3 м.
Ширина:   21,4 м.
Осадка:   8,6 м.
Мощность механизмов: 11 200 л.с.
Скорость максимальная: 15,85 уз.
Вооружение: 4 305 мм Обуховского зав. 
  12 152 мм Обуховского зав.
  12 47 мм Гочкисса
  28 37 мм Гочкисса
  2 64 мм Барановского
  6 381 мм торпедных
                 аппаратов
Бронирование:
 борт  254-386 мм
 башни ГК  254 мм
 башни СК  127 мм
 рубка  229 мм
 палуба  51-76 мм
Экипаж:   652 чел.

Се рия бро не нос цев из трех еди ниц, пред став ляв ших со бой улуч шен ный ва ри ант «Си соя Ве ли ко го». Ко рабль за ло жен на вер фи Но во го Ад ми рал тей ст ва в Санкт-
Пе тер бур ге 7 мая 1892 го да, спу щен на во ду 25 ок тя б ря 1894 го да и всту пил в строй в 1899 го ду. В 1900 го ду бро не но сец был пе ре ве ден на Даль ний Вос ток с ба зой в 
Порт-Ар ту ре. В хо де рус ско-япон ской вой ны при ни мал уча с тие во всех ос нов ных опе ра ци ях фло та. В бою в Жел том мо ре 28 ию ля 1904 го да по лу чил по вреж де ния 
от 14 тя же лых сна ря дов и по те рял 55 че ло век уби ты ми и ра нен ы ми. 20-22 но я б ря по лу чил по па да ния 12 сна ря дов осад ной ар тил ле рии и по сле взры ва по гре ба 
бо е за па са за то нул на вну т рен нем рей де Порт-Ар ту ра. В ию ле 1905 го да ко рабль был под нят япон ца ми и в 1908 го ду по сле вос ста нов ле ния всту пил в со став их 
фло та под на зва ни ем «Тан го». При ни мал уча с тие в оса де Цин дао в 1914 го ду. В 1916 го ду вы куп лен Рос си ей и пе ре име но ва н в «Че с му». Бро не но сец уча ст во вал 
в дей ст ви ях в Сре ди зем ном, Бе лом и Ба рен це вом мо рях. В пе ри од ин тер вен ции — ра зу комп лек то ван и пре вра щен в пла ву чую тюрь му. В 1924 го ду ко рабль был 
ра зо бран на ме талл в Ар хан гель ске.

She was part of a three-battleship series that were improved versions of the Sisoy the Great. The ship was laid down at the Novoye Admiralteistvo Shipyard (St.

Petersburg) on 7 May 1892, launched on 25 October 1894 and commissioned in 1899. In 1900, she was transferred to the Far East where she was deployed 

in Port-Arthur. During the Russo-Japanese War, she took part in all the fleet's major operations. In the battle of 28 July 1904 in the Yellow Sea she took hits of 

14 large-calibre shells and lost 55 personnel as KIA and WIA. On 20-22 November, she took hits of 12 siege-gun rounds and sank in the harbour of Port-Arthur 

following the explosion of her ammunition magazine. In July 1905, she was recovered by the Japanese who repaired her and commissioned her into their Navy in 

1908 as Tango. In 1914, she participated in the siege of Quingdao. In 1916, the battleship was bought by Russia back and designated as Chesma. She operated 

in the Mediterranean, White and Barents seas. During the intervention of the Entente powers, she was stripped of her armaments and turned into a floating jail. 

In 1912, she was scrapped in the city of Arkhangelsk.   

Poltava battleship

В довоенный период на Дальнем Востоке корабль окрашивался следующим 
образом: бор та, баш ни, руб ки, мач ты, вен ти ля то ры — белые; козырьки труб — чер-
ные; тру бы — жел тые; па лу ба — на ту раль ное де ре во; по кры тие мос ти ков — крас-
но-ко рич не вый ли но ле ум; ство лы ору дий — во ро не ная сталь; но со вое  и кормовое 
ук ра ше ния и на зва ние на кор ме — по зо ло чен ные. С началом войны корабль был 
перекрашен в боевой цвет — все надводные металлические части кроме козырьков 
труб и орудийных стволов — темного зеленовато-оливкового цвета.

Prior to the war in the Far East, the ship was painted like that: sides, turrets, 

deckhouses, masts, fans – white; smokestack aprons – black; smokestacks 

– yellow; decking – natural wood, bridge coating – red-and-brown linoleum; 

gun barrels – blued steel; bow and stern decorations, stern name – gilded. 

Once the war began, she assumed the combat pattern of the 1st Pacific Sqn: 

all above-water metal parts (except smokestack aprons and gun barrels) 

– dark olive-green.

ПОЛТАВАПОЛТАВА
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